
Motion om fältassistenter
Den psykiska ohälsan hos våra unga är allt för hög och krafttag måste tas.

Under den senaste tiden har vi kunnat läsa i media om hur t.ex. droganvändandet ökar i
Luleå och hur användandet går ner i åldrarna. Drogerna finns nu inom skolans väggar och
kommunen verkar vara handfallen i vad man ska göra. Att droger och psykisk ohälsa hänger
ihop vet vi sedan tidigare.

Ett av flera sätt för att möta ohälsan bland ungdomar är att bedriva uppsökande verksamhet.
Det uppdraget har socialförvaltningen enligt socialtjänstlagen. De flesta kommuner i landet
väljer att arbeta med fältassistenter som en av flera metoder för att göra uppsökande
verksamhet. Mycket för att det fungerar och är en väl beprövad metod som är långsiktig och
bra.

De styrande i Luleå har valt att inte göra som nästan alla andra kommuner och för dryga 30
år sedan stängde man ner fältverksamheten i Luleå.
Under 2013 togs beslut i kommunfullmäktige om att återinföra fältverksamheten genom en
motion från Moderaterna, detta var samtliga partier för inklusive Socialdemokraterna.
Men tydligen var det ett spel för gallerierna då inget hände efter det. Liberalerna fick tyvärr
rätt då vi påpekade att det var “Upp till bevis” om man verkligen tänkte följa beslutet.

På senaste kommunfullmäktige har vi vid vår ställda interpellation om kommunen kommer
anställa fältassistenter ställt frågan om det kommer komma fältassistenter men svaret blir
bara “vi är inte mot fältassistenter”, “vi inväntar en utredning” m.fl. Detta trots att det redan
finns ett beslut från fullmäktige och trots att det finns en trolig majoritet för fältare i Luleå
om vi skulle fråga samtliga partier var för sig. Med tanke på ovan icke svar och den historik
denna fråga haft i Luleå över årtionden känner vi i Liberalerna att vi därför är tvungna att
åter lägga en motion i frågan.

Vad beslutet att strunta i fullmäktiges beslut 2013 om att anställa fältare resulterat i kan vi
bara spekulera kring, men priset har troligen varit högt.
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Vi Liberaler har ändå sedan man tog bort fältare i Luleå kommun (drygt 30 års tid) drivit
frågan och haft med förslag inför varje valrörelse.

Luleå sticker ut i statistiken då antalet kommuner som har fältassistenter och är större än 70
000 invånare, är andelen drygt 90 procent. Nästintill alla kommuner med utsatta områden
har fältverksamhet med fältare.

I Socialtjänstlagen (5 kap. 1 §) fastslås att socialförvaltnignen ska bedriva uppsökande
verksamhet och annat förebyggande arbete för att förhindra att barn och unga far illa.
Tillsammans med andra ska socialtjänsten uppmärksamma och verka för att barn och unga
inte vistas i miljöer som är skadliga för dem. Socialt fältarbete är därför en viktig metod för
att uppfylla dessa ambitioner.

Vuxennärvaron i samhället är viktig, det behövs mer förebyggande och systematiskt arbete
för unga i form av kvalificerade fältassistenter med socionom- eller beteendevetarutbildning.
Fältassistenterna blir en viktig länk mellan socialförvaltningen, kultur- och
fritidsförvaltningen och barn- och utbildningsförvaltningen.

Med anledningen av detta föreslår Liberalerna att kommunfullmäktige beslutar att:

● Luleå kommun inrättar en fältverksamhet med kvalificerade fältassistenter
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